
پنج  شنبه 15 آذر 1397   شماره 1465
T h u 6 D e c e m b e r . 2 0 1 8

2

w
w

w
.t

e
ja

ra
to

n
li

n
e

.i
r

مدارس را به نمازخواني مزين کنيد 
حضرت آيت ا... خامنه اي اجلاس س��الانه سراس��ري نماز را نشانه  
حق گزاري در برابر فريضه نماز خواندند.به گزارش ايسنا، در متن 
پيام رهبر انقلاب اس��لامي به بيس��ت و هفتمين اجلاس سراسري 
نماز که در استان سمنان برگزار شد و آيت ا... شاهچراغي نماينده 
ولي فقيه در اين استان آن را قرائت کرد آمده است: اجلاس سالانه  
نماز از سويي نشانه  حق گزاري در برابر فريضه اي است که مي تواند 
ب��ر هم��ه  اعم��ال و فرايض ديگر، روح بدمد و آنه��ا را کارآمد کند: 
»إن قُبلِتَ قُبلَِ ماسِ��واها« و از س��وي ديگر خدمت بزرگي اس��ت 
به آنان که حقِّ اين هديه  الهي را ندانس��ته و در آن س��هل انگاري 
مي کنند.نماز آنگاه که با خش��وع و حضور گزارده ش��ود جامعه را به 
صلاح و سداد در زبان و عمل مي کشاند و اعتلاء مي بخشد.بخش 
مهمي از گرفتاري ها و آلودگي هاي ما بر اثر نپرداختن به اين حقيقت 
هشداردهنده است. از اين رو ترويج نماز با همه  شيوه هاي اثرگذار، 
در شمار وظايف بزرگي است که همه بايد بدان اهتمام ورزيم و شما 
دست اندرکاران اين اجلاس بويژه عالم مجاهد جناب حجةالاسلام 
آقاي قرائتي بحمدا... در اين راه از توفيق الهي بهره مند ش��ده ايد.
آموزش و پرورش مي تواند در اين عرصه از اثرگذارترين ها باش��د.

مدارس را مزين کنيد به نمازخواني نوجوانان؛ اين برترين تضمين 
براي سلامتي آينده  جامعه است.

استيضاح ظريف از حد نصاب افتاد
عضو هيات رييس��ه مجلس گفت: 15 نفر از امضا کنندگان طرح 
اس��تيضاح محمد جواد ظريف وزير امور خارجه امضاهاي خود را 
پس گرفتند و اين استيضاح از حد نصاب افتاد.»عليرضا رحيمي« 
در گفت وگو با ايرنا، افزود: اين استيضاح هم اکنون داراي 9 امضاي 
نمايندگان اس��ت و ديگر قابل طرح در مجلس نيس��ت.وي يادآور 
ش��د: پس گرفتن امضاي نمايندگان هنوز به طور رس��مي به هيات 
رييسه مجلس اعلام نشده است. طرح استيضاح وزير امور خارجه 
با امضاي 24 نماينده و در 11 محور سه شنبه هفته گذشته تقديم 

هيات رييسه مجلس شد.

نقش برجام در امنيت بين الملل 
س��فير اتريش در ايران گفت: برجام يکي از اقدامات کليدي براي 
عدم اشاعه سلاح و تامين کننده امنيت بين الملل است.به گزارش 
ايس��نا، اش��تفان شولتس افزود: حق مردم ايران است که از مزاياي 
برجام بهره مندي اقتصادي داشته باشند، هفته گذشته دکتر ظريف 
و موگريني رايزني هايي داشتند و دو طرف تاکيد کردند که برجام 
دستاوردهايي به همراه داشته و پايبندي ايران به برجام نيز براساس 
گزارش هاي آژانس بين المللي انرژي اتمي به اثبات رس��يده اس��ت 
.وي اضافه کرد: موگريني در بيانيه خود به چند مورد تاکيد کرده و 
بر تصميم راسخ اروپا براي پيگيري و حفظ برجام تاکيد کرده است 
چراکه برجام يکي از اقدامات کليدي براي عدم اشاعه سلاح و تامين 
کننده امنيت بين الملل است و بر اين اساس وي بر اجراي بندهاي 
اين قرارداد و برخورداري مردم ايران از اين قرارداد تاکيد کرده است.

سفير اتريش در تهران گفت: نقل و انتقالات مالي در حال حاضر 
بزرگترين معضل ماست و کشورهاي اروپايي به صورت فشرده به 
دنبال رفع اين مشکل هستند، البته استثناهاي بشردوستانه براي 
دارو و غذا در اين حوزه وجود دارد .شولتس بيان کرد: در اين  هفته با 
بانک هاي ايراني مذاکراتي داشتيم که نقل و انتقالات مالي را ايجاد 
کنيم، البته فائق آمدن بر چالشي که تحريم هاي آمريکا ايجاد کرده 
مشکل است زيرا نقل و انتقالات مالي ميان ايران و ساير دولت ها 
بر خلاف و بر ضد تحريم هايي است که آمريکا اعمال کرده و اين 
امر کار نقل و انتقالات را دشوار کرده است .وي گفت: قطع به يقين 
بخش نقل و انتقال ارز سخت ترين بخش کار است، ولي همانگونه 
که مطلع هستيد اروپا شديدا به دنبال برقراري يک کانال مطمئن 
در اين خصوص است که در اين راستا بايد اقدامات لازم پيگيري 
شود، اميدواريم هرچه زودتر بتوانيم نتايج ملموس اين اقدامات را 

به طرف ايراني منتقل کنيم.

استيضاح بطحايي کليد خورد
عضو هيات رييس��ه مجلس از تقديم طرح اس��تيضاح سيد محمد 
بطحاي��ي وزي��ر آم��وزش و پرورش با 20 امضا و 32 محور به هيات 
رييسه خبر داد و گفت: اين طرح براي بررسي به کميسيون آموزش و 
تحقيقات مجلس ارايه شد.به گزارش ايرنا، علي اصغر يوسف نژاد در 
گفت و گو با ايرنا افزود: بي توجهي عملي به سند چشم انداز آموزش 
و پرورش و اجراي قانون نظام هماهنگ، گران تر ش��دن آموزش 
در کشور در دوره وزارت بطحايي از مهم ترين محورهاي اين طرح 
استيضاح است.وي ادامه داد: عدم توجه به امور تربيتي، پرورشي، 
تربيت بدني، س��لامت در آموزش و پرورش و مدارس، عدم توجه 
به اقتصاد مقاومتي و توليد داخلي، عدم توجه به وضعيت گرمايشي 
مدارس و عدم پايبندي به برنامه هاي اداره شده در زمان اخذ راي 

اعتماد از ديگر محورهاي طرح استيضاح بطحايي است.
 

ترک ۷۰۰ هزار افغان از ايران 
سازمان بين المللي مهاجرت در گزارشي جديد اعلام کرد که ۷52 
هزار و 325 افغان از ايران و پاکستان مهاجرت کردند که از اين تعداد 
۷21 هزار و ۶33 نفر از افغان ها ايران را ترک کردند. به گزارش ايلنا 
از رويترز، گزارش هاي غيررسمي نشان مي دهد بازگشت افغان ها 
از ايران در س��ال هاي اخير افزايش يافته و دليل اصلي اين اتفاق 
هم کاهش رونق اقتصادي و افت اقتصاد در ايران است. پول ايران 
در ماه هاي اخير با کاهش ارزش مواجه ش��ده اس��ت.اين گزارش 
اضافه کرد: تقاضا براي نيروهاي افغان در اقتصاد ايران به ش��دت 
کاهش يافته اس��ت. در صورتي که در گذش��ته افغان ها نيروي کار 
اصلي اقتصاد غيررسمي ايران بودند. نيروهاي افغان با کار در ايران 
به صورت ماهانه براي خانواده هاي خود پول مي فرستند.برخي از 
گزارش ها حکايت از اين دارد که بسياري از افغاني هاي ساکن ايران 
بعد از بحران هاي اقتصادي اخير در ايران قصد مهاجرت به ترکيه و 
يا اروپا را دارند.»جان اگلند«، مشاور امور بشردوستانه سازمان ملل، 
به خبرگزاري رويترز گفت که افزايش فشار ايالات متحده بر ايران 
باعث مشکلاتي براي افغانستان خواهد شد.وي افزود: تحريم هاي 
ترامپ اقتصاد ايران را پوچ مي کند و مردمي که به شدت تحت تاثير 
قرار مي گيرند اتباع افغان ساکن در ايران هستند.توبي لنزر سرپرست 
معاونت س��ازمان ملل در افغانس��تان به خبرنگاران در ژنو گفت که 
سازمان ملل انتظار داشت تا سال جاري۷00 هزار افغاني از پاکستان 
خارج شوند اما تنها تعداد اندکي از مهاجران افغان پاکستان را ترک 
کردند در حاليکه آمار سرس��ام آور مهاجرت افغان ها از ايران براي 

سازمان ملل تعجب آور بود.

تهيه طرح نظام صنفي رسانه
عضو هيات رئيسه مجلس با بيان اينکه "طرح نظام صنفي رسانه" 
25 آذرماه در صحن علني مجلس اعلام وصول مي ش��ود، گفت: 
باتوجه به تدوين طرح، بررسي "لايحه صنفي رسانه" در مجلس 
منتفي اس��ت.به گزارش خانه ملت ، محمدعلي وکيلي با اش��اره به 
اينکه مدت بسياري از سقف زماني ارسال "لايحه صنفي رسانه" 
به مجلس توسط دولت گذشته اما دولت هنوز در اين زمينه اقدام 
مشخصي انجام نداده است، گفت: اعلام کرده بوديم اگر دولت بيش 
از اين تعلل کند با توجه به اينکه اهالي رس��انه به ش��دت به داش��تن 
نظام صنفي رسانه نيازمند هستند شخصا "طرح نظام صنفي رسانه" 
را آماده خواهم کرد به همين دليل اين طرح اکنون با ۶8 امضاء در 
نوبت بررس��ي قرار گرفته و اميدوارم افزايش امضاها س��بب شود با 

قيد فوريت به صحن بيايد.

خبر کوتاه

سياسي

گروه سياسی: رئيس جمهور، نماز را وسيله هدايت و ذکر 
رحمانيت خداوند دانس�ت و تاکيد کرد: راه ايس�تادگي در 

برابر فشار اقتصادي بدخواهان، تکيه بر خداوند است.
به گزارش ايس��نا، حجت الاس��لام حس��ن روحاني در بيس��ت  و 
هفتمين اجلاس سراسري نماز در تالار اميرکبير دانشگاه سمنان 
با بيان اين که دين را مي توان در دو کلمه پرستش و نيايش خلاصه 
کرد، گفت: پرستش جوهر اسلام و حقيقت دين و نيايش صورتي 
زيبا از پرستش است. نماز يک عبادت صرف يا يک فرع دين مانند 

ساير فروع  دين نيست، بلکه همه چهره اسلام است.
وي خاطرنش��ان کرد: جوهر دين ايمان به خدا، اعتقاد به حق و 
عمل به دستورات الهي است، اما پرچم آن نماز است و دين بدون 
نماز قابل شناخته شدن نيست. نماز همان اصل عبوديت در کنار 
توحيد است و عبوديت بدون توحيد نيز معنا ندارد. همان طور که 

توحيد بدون عبوديت ما را به سرمنزل مقصود نمي رساند.
رييس جمهوري با اشاره به دستور خدا به برپايي دين در همه اديان 
الهي، بيان کرد: برپايي نماز نه در اسلام بلکه در همه اديان الهي 
جزو نخس��تين دس��تورات خداوند به پيامبران است و تنها مساله  
اسلام نيست، بلکه مساله دين است و حقيقت و واقعيت دين نيز 

اتصال به خداست که چهره درخشان آن نماز است.
روحاني با تاکيد بر اين که نماز براي اين نيس��ت که بخواهيم بر 
سر خدا، اسلام يا دين منتي بگذاريم، ادامه داد: حيات، سکون و 
آرامش ما در کنار نماز به وجود مي آيد و نماز افتخار بشريت است؛ 
چرا که خدا به ما اجازه داده و از ما خواسته که با او صحبت و از 
او ياد کنيم. مسلمانان در طول روز حداقل 1۷ رکعت نماز اقامه 
مي کنن��د و در ط��ي آن حداقل 10 بار »بس��م ا... الرحمن الرحيم« 

مي گويند.
وي با بيان اين که نماز وسيله هدايت انسان هاست، تصريح کرد: 
از ديني که همه مس��لمانان در طول ش��بانه روز حداقل 10 مرتبه 
خدا را با رحمت و رحمانيت اش بخوانند، خش��ونت، بداخلاقي و 
تهمت در نمي آيد و اگر اخلاق ما با نمازمان نمي خواند به معناي 
آن اس��ت که در جايي مش��کلي وجود دارد و ما بايد آن مش��کل 

را برطرف نماييم.
رييس جمهوري ادامه داد: اولين نکته اي که قرآن به ما مي آموزد 
آن اس��ت که براي مش��کلات مان جزع و فزع نکنيم و به واسطه 

راحتي ها و دستاوردها حرص ما را فرا نگيرد.
روحاني با تاکيد بر اين که نماز و تکيه بر رحمت خدا ملت بزرگ 
ايران را در برابر ابرقدرت ها حفظ کرده اس��ت، خاطرنش��ان کرد: 
در دوران پيش از انقلاب اس��لامي برپايي نماز جماعت در ميان 

جوان��ان دو معن��اي انقلابي و مذهبي  بودن داش��ت؛ در آن زمان 
برپايي نماز دسته جمعي به معناي روشنفکر معتقد بود، اما امروز 
ش��رايط به گونه اي ديگر ش��ده، در آن زمان جو دانشگاه ها مانند 

آنچه که امروز مشاهده مي کنيد نبود.
ريي��س جمه��وري با تاکيد بر اين ک��ه نماز در آن دوران علامت 
ايمان، اس��لام، ايس��تادگي و مذهبي بودن بود، گفت: در زمان 
پي��ش از پي��روزي انقلاب افرادي ک��ه درس خوانده غرب بودند 
وقتي به کشور آمدند احساس کردند نمازشان بايد ظهور و بروز 
داش��ته باش��د. آنها ديدند که نياز اس��ت به غير از مسجد دانشگاه 
تهران در دانشکده هاي خود نيز نمازخانه داشته باشند تا بتوانند 
نم��از خ��ود را به موق��ع به جا آورند. امثال مرحوم بازرگان و دکتر 
س��حابي از آدم ه��اي متدين��ي بودند که برخ��ي از آنها حتي نماز 

شب شان ترک نمي شد.
روحاني با بيان اين که نمايش و ش��عائر گاهي ضروري اس��ت، 
اظهار کرد: گاهي ضروري است که برخي اقدامات نظير برپايي 
نماز گفته شود؛ نماز را مي توان خصوصي خواند، چرا که عبادتي 
فردي است اما از ارکان نماز پيداست که ساختمان آن بيشتر به 

صورت دسته جمعي برپا شده است.

رييس جمهوري همچنين با بيان اين که نماز مظهر دين و قدرت 
ماست، اظهار کرد: امروز در سطح جهان ظهور و بروز دين دو چيز 
است؛ يکي حجاب و ديگري نماز؛ امروز يکي از علامت هاي دين 
در سطح دنيا را مشاهده مي کنيم که مي بينيم خانمي با روسري 
يا هر ش��کلي از حجاب اس��لامي در حال تردد در خيابان اس��ت. 
همچنين از ديگر علامت هاي دين، مشاهده برپايي نماز جماعت 

در اماکن مختلف از جمله مساجد و نمازخانه ها است.
وي خاطر نشان کرد: نماز اهميت بسياري دارد و ما آنچه که امروز 
بايد به آن بپردازيم اين است که چگونه بايد نماز را ترويج کنيم و 
بگوييم که آرامش با اقامه نماز حاصل مي شود. همچنين بايد به 
دنبال آن باشيم تا ببينيم امروز که فشار اقتصادي آمريکا و رژيم 
صهيونيستي و برخي ديگر بر ماست چگونه مي توانيم بايستيم. 
روحاني خاطرنش��ان کرد: پيش از پيروزي انقلاب اس��لامي افراد 
زيادي اعم از مذهبي و غيرمذهبي در اين مسير تلاش مي کردند، 
ام��ا آنهاي��ي که پاي انقلاب ماندند، ايس��تادند و فداکاري کردند 
همان هاي��ي بودن��د که اهل نماز و خدا بودند همچنين در دوران 
دفاع مقدس نيز شاهد حضور چنين افرادي بوديم. در آن دوران 
ايمان و اس��لام در چهره فرمانده ها و رزمندگان نيروهاي مس��لح 

مشاهده مي شد.
ريي��س جمه��وري به بيان راهکارهاي��ي براي ترويج نماز و نماز 
خواندن در کشور پرداخت و اظهار کرد: نماز بايد از خانواده و در 
خانه آغاز شود. ما نياز نداريم که براي ترويج نماز اين موضوع را 
ب��ه زب��ان بياوري��م بلکه بايد آنچه که در خانواده ها ترويج مي يابد 
ب��ا عم��ل خود مردم را به نم��از دعوت کنيم. بايد همان اقدامي را 
انجام دهيم که پس از پيروزي انقلاب اس��لامي در روي آوردن 
مردم به حجاب مش��اهده کرديم. در آن زمان ديديم که زنان و 
دختراني که حجاب نداشتند خود حجاب آوردند، چرا که خودشان 
مش��اهده کردند که اين دين، عامل نجات، اس��تقلال، آزادي و 

عزت کشور است؛ بنابراين به مساجد آمدند. 
وي با تاکيد بر اين که امروز بيش از هر زمان ديگري به استعانت 
از خداوند نياز داريم و بايد آيه »اياک نعبد و اياک نس��تعين« را 
تکرار کنيم خاطر نشان کرد: نبايد زماني فرا رسد که نماز تبديل به 
ابزاري براي گرفتن درجه، پست و گزينش افراد شود؛ خدا آن روز 
را نياورد. من از اين که در گزينش ها سوالاتي از جوانان مي شود 
که متاس��فانه گاهي آنها را تش��ويق به دروغ گفتن از س��ر ناچاري 
مي کند، ناراحت هستم، چرا که دين ما اينگونه نيست و اشکال 

از ماست که دين را به شکل ديگري معرفي مي کنيم.
روحان��ي ب��ا تاکي��د بر اين که بايد دين را به صورت واقعي معرفي 
کنيم، ادامه داد: نماز به عنوان وظيفه، فهم و عظمت انس��ان و 
نيايش و اس��تعانت او از خداوند اس��ت. نبايد اين فريضه الهي را 

وارد مسائل ريز و جزيي کنيم.
وي گفت: بارها در جلس��ات ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي در 
مباحثي که درباره مس��ائل انقلابي و فرهنگي مطرح مي ش��ود 
گفت��ه ام ک��ه به جاي ط��رح مباحث و مصوب��ات و اعتباراتي که 
ق��رار اس��ت پرداخت کنيم، هم��ه اعتبارات مربوطه را به مدارس 
دوره دبس��تان بدهيم، چرا که در اين دوره اس��ت که افراد ساخته 
مي ش��وند. رييس جمهوري با بيان اين که اس��اس دين اس��لام 
انتخاب و اس��اس نماز نيت اس��ت، گفت: هيچ کجا با اجبار و زور 
دين درست نمي شود. اساس نماز نيت است و اين فريضه الهي 
باعث تقرب مي ش��ود، اما زماني که تقوا وجود داش��ته باش��د، اين 
قرب حاصل مي ش��ود.روحاني در پايان با بيان اين که امروز پناه 
ما براي معنويت، دنيا و آخرت، قدرت روحي و توان و ايستادگي 
در برابر مش��کلات و هجمه ها و فش��ارها بايد نماز باش��د، اظهار 
کرد: بهترين تعبير از نماز تش��بيه آن به عمود خيمه دين اس��ت؛ 
گويي س��اير اعمال ديني جس��م هستند و نماز روحي است که به 

آن جسم جان مي دهد.

رئيس جمهور در اجلاس سراسري نماز آرزو کرد؛

نماز ابزار گرفتن پست و گزينش نشود

برخورداري اقليت هاي ديني از حقوق برابر  وعده هاي عملي نشده طاقت مردم را گرفتنيروهاي مسلح اجازه ناامني را نمي دهند
رييس اداره عقيدتي سياسي نيروي زميني 
ارت��ش گفت: ام��روز در حالي که اطراف 
کشور را ناامني فرا گرفته، امنيتي بي نظير 
در کشورمان حاکم است و نيروهاي مسلح 
با پشتيباني ملت بزرگ ايران به طور حتم 

نخواهد گذاش��ت که ايران مانند کش��ورهاي منطقه نا امن ش��ود. 
حجت الاس��لام ش��عبانعلي صالحي افزود: لزوم اجراي طرح هاي 
مصباح و شناسايي نقاط ضعف و قوت آن در جهت انقلابي ماندن 
ارتش موثر است. وي گفت: گاهي انسان رسالت هاي خود را از ياد 
مي برد، رس��الت انساني،مس��لماني، شيعه بودن، انقلابي و صنفي، 
رسالت هايي است که انسان گاهاً آن را از ياد مي برد.وي يادآور شد: 
رسالت مهدوي، ديگر رسالت مهم ما است. کسي که منتظر مصلح 

است، بايد خودش نيز صالح باشد.

نماين��ده مهاب��اد در مجل��س گف��ت: 
ازمردمي صحب��ت مي کن��م که طاقت 
آن ها از وعده هاي عملي نشده مسئولين 
به سررسيده است و ديگر تحمل شعارها 
را ندارن��د. به گ��زارش خانه ملت؛ جلال 

محمودزاده افزود: آن دوران گذشته که با شعارهاي لعابدار غيرعملي 
از جمله وعده مش��ارکت اقوام ،مذاهب و اهل س��نت و مديريت ها 
توس��عه مت��وازن مناطق محروم،کاه��ش نگاه امنيتي به مناطق، 
اجراي کامل اصول قانون اساسي اساسي و اصل 15 قانون اساسي 
که تدريس زبان و ادبيات اقوام در مدارس ،رفع تبعيض ناروا و غيره 
مردم را به پاي صندوق هاي رأي بکشانند.ديگر آن دوران گذشته 
است که کارهاي خودکرده را به گردن ديگران بيندازيم،مرزها را 

ببنديم و مديريت ناکارآمد دولت را به گردن دشمن بيندازيم.

 نماين��ده آش��وريان در مجل��س گفت: 
اقليت ه��اي دين��ي در اي��ران از حقوق 
ش��هروندي براب��ر ب��ا ديگ��ر ايرانيان 
برخوردار هستند و به اجراي امور ديني � 
فرهنگي خود در آزادي کامل مي پردازند.

ب��ه گ��زارش خانه مل��ت، يوناتن بت کليا در ديدار »ادواردو لوپس 
بوسکتس« سفير اسپانيا در تهران افزود: آشوريان ايران يکي از 
قديمي ترين س��اکنان اين س��رزمين هستند که در طول تاريخ با 
دوستي و مودت در کنار ديگر ساکنان اين سرزمين زندگي کرده 
و از حقوق فردي و آزادي هاي اجتماعي و ديني کامل برخوردار 
هستند. نماينده آشوريان گفت: مطابق با آموزه هاي ديني، پرهيز 
از جنگ و خصومت خواسته همه اديان الهي است و بحران هاي 

نظامي منطقه، تلاش دنياي استکبار براي سلطه گري است.

يک نماينده مجلس گفت: رأي مجلس درخصوص 
موضوع مهم لايحه CFT پيروزي منطق، عقلانيت، 
گفت وگو، خردورزي بر غوغاس��الاري بود و جامعه 
ام��روز اي��ران مس��تحق حاکميت اخ��لاق و منطق 
اس��ت.به گزارش ايلنا، غلامعلي جعفرزاده در نطق 
ميان دستور گفت: عضو کميسيون برنامه، بودجه و 
محاس��بات خطاب به رئيس جمهور گفت: روحاني 
س��ه شنبه 13 آذرماه امس��ال سفري به زادگاهشان 
داشت که قلب مردم شمال کشور و علي الخصوص 
گيلاني ه��اي عزيز را ب��ه درد آورد. اولًا جناب آقاي 
روحان��ي بداند که ايش��ان رئي��س جمهور کل ايران 
اس��ت و نه رئيس جمهور س��منان، نه رئيس جمهور 

زادگاهش.
وي ادامه داد: رئيس جمهور براي آبرساني به سمنان 
و قلب کوير حاضر ش��د قلب مردم ش��مال را جريحه 
دار کند. ميلياردها درخت هيرکاني به آتش بکشد و 
درياچه خزر که قلب تپنده و نگين محيط زيست ايران 
است را بخشکاند و زيست بوم خزر را فداي زادگاهش 
کن��د. جعف��رزاده با انتقاد از رويه رئيس جمهور گفت: 
شما که شعار حقوق شهروندي مي دهيد و اعتقاد به 
رفران��دوم داري��د چرا آب حدود 10 ميليون نفر مردم 
ش��مال کش��ور را به نيم ميليون نفر زاده زادگاهتان 
انتق��ال مي دهيد ب��دون اينکه از آنها نظري بگيريد. 
آقاي رئيس جمهور؛ شما که خودتان را وکيل مردم 
و قان��ون معرف��ي مي کني��د و مي دانيد لايحه انتقال 
آب خزر به کوير در برنامه شش��م رأي نياورده، چرا 
نظر و وعده خلاف قانون به مردم زادگاهتان داديد؟ 
اميدوارم بدون فوت وقت نظرتان را اصلاح و از مردم 

شمال دلجويي کنيد.
عضو کميسيون برنامه و بودجه خطاب به وزير جهاد 
کش��اورزي گفت: آقاي حجتي؛ حال که نمي توانيد 
جلوي قاچاق برنج را بگيريد و تمايل به وارد کردن 
برن��ج داري��د، اج��ازه ف��روش و تغيير کارب��ري را به 
کش��اورزان بدهيد. برنجکار نابود ش��ده و تمام فکر و 
ذکر ش��ما گندم اس��ت و براي برنج برنامه اي نداريد. 
چند ميليون برنجکار خطه شمال صرفاً براي تعصب 
و عِرقي که دارند کشاورزي مي کنند، اما وزارت جهاد 

کشاورزي برنجکاران را فراموش کرده است.
جعفرزاده تاکيد کرد: برنجکاران در فقر شديد به سر 
مي برند، به ش��دت درگير معيش��ت خودشان هستند 
و اين در حالي است که آقاي حجتي چند سال قرار 
است خريد تضميني برنج به قيمت واقعي و تمام شده 
صورت گيرد. به نظر مي رس��د وزير قول و قرارش با 

کشاورزان را از ياد برده است.
وي اظهار داش��ت: اکنون که نمي توانند خدمتي به 
کش��اورزان برنجکار ارائه دهند، رهايش��ان کنيد و 

بگذاريد خودشان مشکلاتشان را حل کنند.

راي مجلس به CFT پيروزي عقلانيت بر غوغاسالاري
سخنگوی هيئت نمايندگی روسيه در سازمان ملل با بيان 
اينکه فرانس��ه و انگليس نتوانس��تند اثبات کنند که ايران 
قطعنامه س��ازمان ملل را نقض کرده ، از غرب خواس��ت 
تا به جای تحريم وارد مذاکره با تهران ش��ود.به گزارش 
ايسنا، فئودور استرژيژوسکی در گفت وگو با تاس افزود: 
ب��ه ج��ای تحريم و تهديد، طرف ه��ای مربوطه بايد وارد 
يک مذاکره تمام عيار بر مبنای احترام متقابل شوند.وی 
گفت: فرانسه و انگليس که اعضای شورای امنيت را برای 
بررس��ی آزمايش موش��کی بالستيک نسبت داده شده به 
ايران گردهم آوردند، نتوانستند ثابت کنند که قطعنامه ای 
از شورای امنيت سازمان ملل نقض شده است.اين مقام 
روس درباره نتيجه نشس��ت روز سه شنبه شورای امنيت 
که پشت درهای بسته برگزار شد، گفت: فدراسيون روسيه 
هيچ اطلاعاتی دال بر اينکه ايران روز اول دس��امبر يک 
موشک بالستيک آزمايش کرده که برای حمل کلاهک 
هس��ته ای طراحی شده است، در دست ندارد.سخنگوی 
هيئت نمايندگی روسيه در سازمان ملل تاکيد کرد: ايران 
قطعنامه 2231 شورای امنيت سازمان ملل را نقض نکرده 
است. قطعنامه ای که تنها حاوی يک درخواست از ايران 
است، نه يک ممنوعيت، برخلاف آنچه شرکای اروپايی 
م��ا از ته��ران می خواهند. قطعنامه می خواهد که ايران از 
فعاليت های مرتبط با موشک های بالستيک دارای قابليت 
حمل کلاهک هسته ای پرهيز کند. فئودور استرژيژوسکی 
خاطر نشان کرد: آژانس بين المللی انرژی اتمی نيز به طور 
مکرر تائيد کرده است که برنامه هسته ای ايران فاقد هرگونه 
جنبه های نظامی اس��ت. علاوه براين هيچ سندی وجود 
ندارد که نشان دهد ايران در حال ايجاد زيربنا برای ذخيره و 
تعميرات تسليحات هسته ای است. اعضای شورای امنيت 

سازمان ملل نتوانستند به اين اتفاق نظر دست يابند که 
آزمايش موشکی ايران نقض قطعنامه 2231 بوده است. 
اين قطعنامه در تائيد توافق هسته ای ايران و گروه موسوم 
به 1+5 به تصويب رسيد.کارن پی يرس نماينده انگليس 
در س��ازمان ملل در اظهاراتش در جلس��ه شورای امنيت 
مدعی شد که آزمايش موشکی اول دسامبر ايران مغاير 
با قطعنامه 2231 بوده است. وی اما نتوانست بگويد که 
ايران قطعنامه را نقض کرده اس��ت.نيکی هيلی نماينده 
آمريکا در سازمان ملل نيز ادعای مقامات را مبنی بر اين 
تکرار کرد که اين اقدامات ايران برخلاف قطعنامه 2231 
شورای امنيت است.به گزارش ايسنا، محمدجواد ظريف 
وزير امورخارجه کش��ورمان در واکنش به ادعای مايک 
پمپئ��و، وزي��ر امورخارجه آمريکا مبنی بر اينکه ايران يک 
موشک بالستيک ميان برد آزمايش کرده که قابليت حمل 
چندين کلاهک موش��کی منفجره را دارد، گفت: آقای 
پمپئو هيچ اعتباری برای قطعنامه ش��ورای امنيت قائل 
نيست و برخلاف تعهدات بين المللی از برجام خارج شدند 
اما ديگران را به خاطر اجرای برجام مجازات می کنند لذا 

از وی توقع بيشتری نيست.

آمريکا به جای تحريم وارد مذاکره با ايران شود

 ایستادگی قاره سبز در برابر آمریکا خبر داد؛

اجرای ساز و کار مالی اروپا؛ به زودی
وزير امور خارجه از ثبت SPV در آينده نزديک توسط اروپايي ها 
خبر داد و گفت: با توجه به اينکه آمريکايي ها به محض اطلاع 
پيدا کردن از طرح و تحولي تلاش مي کنند مانع اين اقدام شوند، 
اروپايي ها مي خواهند که اين مرحله را تا به نتيجه رس��يدن آن 

در حالت محرمانه دنبال کنند.
 محمدج��واد ظري��ف در جمع خبرنگاران درباره اظهارات برخي 
مقام��ات آمريکاي��ي درخصوص فعاليت موش��کي ايران گفت: 
آمريکايي ها هم در اين دولت و هم در دولت گذش��ته اعتراف 
کردن��د ک��ه برجام و قطعنامه 2231 فعاليت موش��کي ايران را 

ممنوع نمي کند.
وي يادآور ش��د: هم خانم وندي ش��رمن در جلسه سناي آمريکا 
در دوره مذاکرات اين س��خنان را بيان کرد و هم آقاي برايان 
هوک دو ماه پيش اعلام کرد که قطعنامه 1929 ايران را مجبور 
مي کرد در حالي که قطعنامه 2231 فقط از ايران يک تقاضايي 

در مورد نوع به خصوصي از موشک مي کند.
وزير امور خارجه با تاکيد بر اين که ما چون برنامه سلاح هسته اي 
نداريم، موش��کي را هم براي حمل س��لاح هس��ته اي طراحي 
نمي کني��م، ادام��ه داد: در واقع با توجه به اين که موش��ک هاي 
جمهوري اس��لامي نقطه زن هس��تند فقط براي سلاح متعارف 

طراحي شده است.
ظريف خاطرنشان کرد: باتوجه به اين که آمريکا از برجام خارج 
شده و ناقض تعهدات خود در قطعنامه شوراي امنيت و در خود 
برجام اس��ت، ناچار به دس��ت و پا کردن يک پوش��ش براي اين 
نقض ها است اين ادعا را مطرح مي کند و شوراي امنيت حاضر 

نشد اين ادعاي بيجا را بررسي کند.
وزي��ر ام��ور خارجه درباره بازگش��ت ناوهاي آمريکايي به خليج 
فارس گفت: ما هميشه اعتقاد داشتيم که حضور خارجي ها در 

خليج فارس مخل آن است و به نفع هيچ کس نيست.
ظريف درباره همکاري جديد اتحاديه اروپا درباره برجام اظهار 
داش��ت: هفته گذش��ته که من ژنو بودم و دوس��تان در بروکسل 
حضور داش��تند از اروپايي ها ش��نيديم اين است که توافق هاي 
نهايي انجام ش��ده و در آينده نزديک ش��اهد ثبت اس پي وي 

خواهيم بود.
ظريف خاطرنش��ان کرد: البته با توجه به اينکه آمريکايي ها به 
مح��ض اط��لاع پي��دا کردن از طرح و تحول��ي تلاش مي کنند 
مان��ع اي��ن اقدام ش��وند، اروپايي ها مي خواهند که اين مرحله را 
در حالت محرمانه دنبال کنند تا به نتيجه برسند و بنابراين اين 
حرکت  ها را آنها ادامه مي دهند و خودشان زماني که آن را ثبت 

کردند، اعلام خواهند کرد.
وي در پاسخ به سوالي در مورد بررسي لايحه CFT در مجلس 
ش��وراي اس��لامي گفت: آنچه که من خبر دارم اين است پس از 
بررسي اين موضوع در کميسيون امنيت ملي و با کمک شوراي 
نگهبان، برخي از ايرادهاي اين شورا اصلاح شد و اصلاح اين 

ايرادها به تصويب مجلس شوراي اسلامي رسيد.
وزير امور خارجه درباره ضرورت پيوستن ايران به توافق آب و 
هوايي پاريس اظهار داش��ت: اهدافي که براي کاهش گازهاي 
گلخان��ه اي تعيي��ن کردي��م از اهداف و تعهد ما در کنوانس��يون 
پاريس بس��يار جدي تر و محکم تر اس��ت. تفاوت ميان ايران و 
آمريکا در مورد ميزان تعهدات است و حتما ميزان تعهداتي که 
ما در اين کنوانس��يون داريم از ميزان تعهدات که خودمان در 

داخل کشور براي خود ايجاد کرديم، کمتر است.
وي درباره تجديد نظر در روابط با کش��ورهاي همراه با آمريکا 
در سياس��ت هاي ضد برجامي اظهار داش��ت: ما هيچ کش��وري 
را هيچ��گاه مجب��ور نکردي��م ک��ه برخ��لاف مناف��ع ملي خود 

اقدامي انجام دهد.
وزير امور خارجه ادامه داد: کشورها منافعي دارند اما يک منفعت 
بزرگتري همه کش��ورها دارند و آن اينکه قوانين بين المللي و 

مقررات بين المللي دستخوش يک ادعا و يا يک فشار از سوي 
يکي از قدرت ها قرار نگيرد.

ظري��ف ب��ا بيان اين که اين تصميمي اس��ت که کش��ورها بايد 
بگيرند، يادآور ش��د: بازار ايران، بازار بس��يار مطلوبي براي اکثر 
کشورها است و ما معتقديم که با سياستي که اکنون جمهوري 
اس��لامي در پيش گرفته و با انزوايي که به امريکا تحميل ش��ده 

، اين حرکت در نهايت به نفع ما خواهد بود.
وي تاکي��د ک��رد: در نهايت کش��ورها پ��س از يک دوره موقت 
و گ��ذار از اي��ن فش��ار آمريکا، مناف��ع خود را درک و به آن عمل 

خواهند کرد.
وزير امور خارجه درباره تحريم ايران توس��ط برخي کش��ور در 
بحث موش��کي و اصرار ايران به گس��ترش اين صنعت گفت: ما 
بر توان دفاعي خود همواره تأکيد کرديم و اعلام هم کرده ايم 
که اين توان دفاعي ما موضوع مذاکره نيس��ت و در اين زمينه 

ما سياست جمهوري اسلامي را ادامه خواهيم داد.


